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Referat fra møde den 6. august 2014 i det rådgivende udvalg vedrørende 
regional udvikling – åben dagsorden 
 
Alle medlemmer var mødt undtagen Arne Lægaard og Anders Vistisen, der havde meldt 
afbud. 
  
Mødet blev hævet kl. 17.03. 
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1-30-76-8-12 

1. Temadrøftelse om Geopark Vestjylland 

 
Det rådgivende udvalg vedrørende regional udvikling fik oplæg om status på projektet 
Geopark Vestjylland. Professor Richard Wilson, Aarhus Universitet orienterede udvalget 
om de geologiske processer, som har skabt en særlig geologiske arv i Vestjylland, her-
under blandt andet dødislandskaber, moræneflader, ådale, klitlandskaber m.v.  
  
Udviklingschef Anders Holm, Lemvig Kommune orienterede blandt andet udvalget om 
planerne for at søge om optagelse i det globale netværk af UNESCO akkrediterede Geo-
parker, herunder krav og kriterier for optagelse.  

Udvalget drøftede regionale perspektiver i forhold til en UNESCO-kreditering og ønskede 
at blive orienteret senere, når projektet Geopark Vestjylland er kommet længere i pro-
cessen med hensyn til en ansøgning til UNESCO. 

Arne Lægaard og Anders Vistisen var forhindrede i at deltage i sagens behandling.  
  

1-00-11-13 

2. Temadrøftelse om Encore Netværket 

 
Det rådgivende udvalg vedrørende regional udvikling fik oplæg om Encore Netværket. 
Studerende Markus Wrede orienterede om sin deltagelse YOUTH Core 2014, en ung-
domskonference, som ligger umiddelbart forud for Encore konferencen. De unge fik 
blandt andet til opgave at udarbejde et dokument til Encore netværket omkring de un-
ges forslag og betragtninger til løsninger af klimaudfordringerne. 
  
Udvalget fik efterfølgende oplæg fra administrationen omkring Encore netværkets formål 
m.v. og betydning for Region Midtjylland.  
  
Arne Lægaard og Anders Vistisen var forhindrede i at deltage i sagens behandling.  
  

1-00-11-13 

3. Godkendelse af referat fra mødet den 11. juni 2014 

 
Det rådgivende udvalg vedrørende regional udvikling godkendte referatet fra mødet den 
11. juni 2014.  
  
Arne Lægaard og Anders Vistisen var forhindrede i at deltage i sagens behandling.  
  



 

 

Udvalg vedr. regional udvikling 6. august 2014 
 

2 

1-51-71-47-10 

4. Håndtering af forurening ved Høfde 42 (Sag til forretningsudvalget) 

 
Det rådgivende udvalg vedrørende regional udvikling anbefaler direktionens indstilling til 
forretningsudvalget, idet udvalget konstaterer, at forureningen ved Høfde 42 er sikret 
mod udsivning ved den nuværende indspunsning. Udvalget anbefaler, at der foretages 
en afgravning ved Høfde 42.  
  
Da der på nuværende tidspunkt ikke er midler til oprydningen indenfor budgettet, uden 
uacceptable konsekvenser for oprydninger af andre forurenede grunde i forhold til 
grundvand og borgernes sundhed, anbefaler udvalget, at oprydningen på Høfde 42 ud-
sættes til efter forhandlinger i 2019 mellem Danske Regioner og Staten om samlet finan-
siering af området i hele Danmark.  
  
Det rådgivende udvalg vedrørende regional udvikling anbefaler at arbejde videre med 
forberedelserne til eventuelt samarbejde med private firmaer, der arbejder med håndte-
ring af farlige kemikalier, om en eventuel oprydning og i den sammenhæng arbejder 
videre med de tekniske løsninger med henblik på at effektivisere/billiggøre en eventuel 
oprydning. 
  
Efter udvalgtes opfattelse skal der tilføres betydelige statslige midler for, at Region Midt-
jylland kan løfte oprydningen ved Høfde 42.  
  
Arne Lægaard og Anders Vistisen var forhindrede i at deltage i sagens behandling.  
  

1-30-76-20-14 

5. Ansøgning om tilskud til projektet relationskompetence og klasseledelse i de 
gymnasiale uddannelser (Sag til forretningsudvalget) 

 
Det rådgivende udvalg vedrørende regional udvikling anbefaler direktionens indstilling til 
forretningsudvalget.  
  
Arne Lægaard og Anders Vistisen var forhindrede i at deltage i sagens behandling.  
  

1-10-76-1-14 

6. Oprettelse af yderligere en EUD-indgang for Social- Sundhed og Pædagogik i 
Holstebro (Sag til forretningsudvalget) 

 
Det rådgivende udvalg vedrørende regional udvikling anbefaler direktionens indstilling til 
forretningsudvalget, idet der i afslaget til Sundhedsskolen Skive-Thisted-Viborg opfor-
dres til samarbejde med Social- og Sundhedsskolen i Herning omkring mulighed for at 
udbyde social- og sundhedsassistentforløbet (SOSU-trin 2) i Holstebro.  
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Arne Lægaard og Anders Vistisen var forhindrede i at deltage i sagens behandling.  
  

1-30-75-3-13 

7. Høring af Midttrafiks budget 2015 - regional kollektiv trafik (Sag til forret-
ningsudvalget) 

 
Det rådgivende udvalg vedrørende regional udvikling anbefaler direktionens indstilling til 
forretningsudvalget.  
  
Arne Lægaard og Anders Vistisen var forhindrede i at deltage i sagens behandling.  
  

0-2-3-09 

8. Godkendelse af mødeplan 2015 

 
Det rådgivende udvalg vedrørende regional udvikling godkendte mødeplanen for 2015.  
  
Arne Lægaard og Anders Vistisen var forhindrede i at deltage i sagens behandling.  
  

1-00-11-13 

9. Gensidig orientering 

 
Det rådgivende udvalg vedrørende regional udvikling fik et kort oplæg fra administratio-
nen omkring Danish Soil Partnership, et partnerskab der via samarbejde med offentlige 
og private parter har til formål at fremme teknologiudvikling, knowhow og danske løs-
ninger inden for jordforureningsområdet i udlandet. Der er blandt andet etableret sam-
arbejde i Chengdu i Kina med blandt andet VIA University College, Horsens.  
  
Det rådgivende udvalg drøftede deltagelse i Byplanmødet den 25.- 26. september 2014, 
Konference om vækst og udvikling på tværs af Danmark den 3. oktober 2014 og Uddan-
nelsesdebatten den 3. oktober 2014. Administrationen genfremsender invitationer til 
arrangementerne.  
  
Det rådgivende udvalg vedrørende regional udvikling udtrykte ønske om en orientering 
omkring kriterier, ansøgningsrunder m.v. i forhold til bevillingsansøgninger.  
  
Arne Lægaard og Anders Vistisen var forhindrede i at deltage i sagens behandling.  
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